

ISSN 0258-4646



A standard linear barcode is positioned horizontally. It consists of vertical black bars of varying widths on a white background. To the left of the main barcode, there is a smaller, secondary barcode.

9 770258 464213

02>

# 中国医科大学学报

Zhongguo Yike Daxue Xuebao

月刊 第50卷 第2期 (总第356期) 2021年2月

## 目 次

### 论 著

97 3种狼疮抗凝物检测方法的临床应用价值评价

张家红,夏楠,王金行,宋鉴清

102 蝶窦分隔确定海绵窦段颈内动脉位置在神经内镜手术中的应用

段禹舟,李龙,高伟,李连祥,吴安华

108 PRDM15表达水平与头颈鳞状细胞癌预后的关系

张岚,刘法昱,吴楠

112 子宫内膜典型性腺肌瘤性息肉450例临床分析

王蛟,杨清

116 DNA甲基转移酶3b对乳腺癌细胞微小RNA表达的影响

王奕丹,王一涵,黄钰雯,阴迪,于远,刘丽梅

124 虾青素对过氧化氢诱导的骨髓间充质干细胞氧化应激的保护作用

李露壮,姜衍,徐爱华,辛昊,王京杨,孙永新

130 RANKL/RANK/OPG信号通路调控磨损颗粒诱导的小鼠炎性骨溶解

张晨,李燕,郭凤英,刘子歌,宋国瑞,陈德胜

135 调节性T细胞在慢性牙周炎小鼠模型中的作用

张文娟,谭昭,蔡如佳,关宁,高秀秋,王琳源

141 HSV-1糖蛋白B和糖蛋白D的T细胞表位重组核酸疫苗的构建及其免疫原性

王丹凤,马小力

145 子宫内膜癌预后研究的文献计量学分析

王钟锐,胡跃梅,叶晓影,庄金满,黄玉秀,何斐

152 凸透镜式病灶切除术对弥漫性子宫腺肌病患者保留生育功能的影响

张思杨,周莹莹,曾志,刘易斯,王敏

- 157 静脉穿刺痛预测妇科开腹手术后急性疼痛的准确性  
孙丹,赵平
- 160 甲强龙联合托烷司琼对妇科日间手术全身麻醉患者术后恶心呕吐的预防作用  
奚曼,王爽,陈妍,刘钢

## 短篇论著

- 165 颌骨骨折内固定术后咬合不良的原因及防治方法  
孙旭,郭澍,佟爽,杨淑德
- 168 原肌球蛋白3在雄性ApoE基因敲除小鼠动脉粥样硬化组织中的表达  
李程,吴思,孙峥嵘,刘聪,李玲,邱阳
- 171 可塑纤维桩对中长期氢氧化钙作用后年轻恒牙抗折性能的作用  
岳薇,吴刘中
- 174 沈阳地区高龄孕妇10年前后孕晚期血脂变化分析  
宋贵玉,王冰冰,王丹,那全,黄岭,乔宽
- 176 异体富血小板纤维蛋白治疗小儿小面积深度损伤创面  
左娜,王杨,刘刚,刘霄
- 180 思维导图式指导模式在乳腺癌患者植入上臂静脉输液港护理中的应用  
李丽莉,刘叶,徐蕾
- 184 综合心理护理模式对糖尿病视网膜病变手术患者的干预效果  
谷乔,李敏,徐芳,刘洋
- 186 综合护理对老年造口旁疝患者围术期的干预效果  
孙叶飞,谢冰心,金宝娣,邓婷婷,高佳

本期责任编辑 王又冬

期刊基本参数:CN21- 1227/R \* 1951 \* m \* A4 \* 96 \* zh \* P \* ¥ 15.00 \* 2 100 \* 21 \* 2021-2\* n

---

# JOURNAL OF CHINA MEDICAL UNIVERSITY

---

Monthly Vol. 50 No.2 (Sum No.356) February 2021

---

## CONTENTS IN BRIEF

### Original article

- 97 Evaluation of the clinical application value of three lupus anticoagulant detection methods  
*ZHNAG Jiahong, XIA Nan, WANG Jinhang, SONG Jianqing*
- 102 Application of a sphenoid sinus septum to determine the position of the internal carotid artery in the cavernous segment in neuroendoscopic surgery  
*DUAN Yuzhou, LI Long, GAO Wei, LI Lianxiang, WU Anhua*
- 108 Relationship between the expression of PRDM15 and prognosis of head and neck squamous cell carcinoma  
*ZHANG Lan, LIU Fayu, WU Nan*
- 112 Clinical analysis of 450 cases with typical endometrial adenomyomatous polyps  
*WANG Jiao, YANG Qing*
- 116 Effect of DNA methyltransferase 3b on microRNA expression in breast cancer cells  
*WANG Yidan, WANG Yihan, HUANG Yuwen, YIN Di, YU Yun, LIU Limei*
- 124 Protective effect of astaxanthin on H<sub>2</sub>O<sub>2</sub>-induced oxidative stress in bone marrow mesenchymal stem cells  
*LI Luzhuang, JIANG Yan, XU Aihua, XIN Hao, WANG Jingyang, SUN Yongxin*
- 130 The RANKL/RANK/OPG signal pathway regulates the wear particle-induced inflammatory osteolysis in mice  
*ZHANG Chen, LI Yan, GUO Fengying, LIU Zige, SONG Guorui, CHEN Desheng*
- 135 Role of regulatory T cells in mice with chronic periodontitis  
*ZHANG Wenjuan, TAN Zhao, CAI Rujia, GUAN Ning, GAO Xiuqiu, WANG Linyuan*
- 141 Construction of a T cell inducing multi-epitope recombinant DNA vaccine consisting of glycoproteins B and D of HSV-1 and assessment of its immunogenicity  
*WANG Danfeng, MA Xiaoli*
- 145 Bibliometric analysis of the research on endometrial carcinoma prognosis  
*WANG Zhongrui, HU Yuemei, YE Xiaoying, ZHUANG Jinman, HUANG Yuxiu, HE Fei*
- 152 Effect of convex lens focal resection on fertility preservation in patients with diffuse adenomyosis  
*ZHANG Siyang, ZHOU Yingying, ZENG Zhi, LIU Yisi, WANG Min*

- 157 Accuracy of acute pain prediction after gynecological laparotomy from the assessment of pain associated with venipuncture

*SUN Dan, ZHAO Ping*

- 160 Prophylactic effect of methylprednisolone combined with tropisetron on nausea and vomiting after general anesthesia for gynecological day surgery

*XI Man, WANG Shuang, CHEN Yan, LIU Gang*

## Short article

- 165 Causes and prevention of malocclusion after internal fixation of jaw fractures

*SUN Xu, GUO Shu, TONG Shuang, YANG Shude*

- 168 Expression of tropomyosin 3 in the atherosclerotic tissue of male *ApoE*-knockout mice

*LI Cheng, WU Si, SUN Zhengrong, LIU Cong, LI Ling, QIU Yang*

- 171 Effect of plastic fiber post on the fracture resistance of young permanent teeth after calcium hydroxide treatment for moderate to long durations

*YUE Wei, WU Liuzhong*

- 174 Analysis of third-trimester serum lipid changes of advanced-age pregnant women in Shenyang

*SONG Guiyu, WANG Bingbing, WANG Dan, NA Quan, HUANG Ling, QIAO Chong*

- 176 Allogeneic platelet-rich fibrin for pediatric small and deep wound treatment

*ZUO Na, WANG Yang, LIU Gang, LIU Xiao*

- 180 Application of mindmap-based guidance mode during implantation into upper arm vein infusion ports of breast cancer patients

*LI Lili, LIU Ye, XU Lei*

- 184 Comprehensive nursing model improves the postoperative health status of patients with diabetic retinopathy

*GU Qiao, LI Min, XU Fang, LIU Yang*

- 186 Effect of comprehensive nursing care in the perioperative period on elderly patients with stoma hernia

*SUN Yefei, XIE Bingxin, JIN Baodi, DENG Tingting, GAO Jia*

**Executive Editor:** WANG Youdong

本刊英文编校由 Editage(意得辑)负责